
Voorjaarsnota 2025. 

Deze voorjaarsnota heeft onze organisatie heel wat extra uren gekost vanwege het feit 
dat we het de komende jaren financieel wat moeilijker krijgen. De verschenen 
meicirculaire zal er echter voor gaan zorgen dat het werk nog niet is gedaan. In ieder 
geval organisatie  bedankt voor jullie inzet tot dusverre.  

De laatste inzichten wat financiën betreft zorgen ervoor dat er opnieuw goed gekeken 
moet worden hoe we als gemeente de komende jaren invulling aan ons programma gaan 
geven. Dit zal nog even wat extra inzet vergen, maar aan de andere kant doordat er een 
groot aantal zaken onveranderd blijft, zal ook tijd en geld worden bespaard.   

In april werden we op deze voorjaarsnota voorbereid  door wolf  Jan Markink  in 
schaapskleren. Hij wilde de Raad vooral  meegeven, dat er flink bezuinigd moest 
worden. Kort samengevat : “Ga je opgebouwde voorzieningen maar weer afbreken ! “  

Echt meegenomen werden we niet op deze avond, want concrete maatregelen met 
daarbij de financiële gevolgen werden achterwege gelaten. Dit roept bij SMW de vraag 
op: “Hoe serieus worden raadsleden meegenomen bij het maken van politieke keuzes ?” 

We zien dit patroon ook terug bij de ingediende projecten voor de Regio -deal. Na 
indiening van de projecten en na herhaaldelijk vragen kregen we in de raadsvergadering 
van 26 juni summier wat informatie. Nog fraaier ging het met de aankondiging van de 
bouwstop tot 2027. Dit vernamen we als raadslid als mededeling. De meicirculaire 
ontvingen wij als oppositiepartij op 1 juli. De coalitie was blijkbaar al eerder op de 
hoogte van deze cijfers. Hoe zo wordt er hier in dit huis niet met twee maten gemeten ? 
Wellicht moeten we naast een cursus burgerparticipatie ook een cursus 
raadsledenparticipatie gaan organiseren voor het college ! 

Tijdens de voorbereidingsronde werd er door een viertal organisaties vurig ingesproken 
om met name geen bezuinigingen door te voeren in het sociaal domein, zoals het 
maatschappelijk werk en het digitaalhuis. Voor het afbreken van maatschappelijke 
voorzieningen kan je volgens SMW nooit kiezen. Voor onze partij geldt uit oogpunt van 
rechtvaardigheidsprincipe, dat de sterkste schouders altijd de zwaarste lasten moeten 
dragen. Al jarenlang geven wij aan om leges meer kostendekkend te maken, 
onroerendezaakbelasting en toeristenbelasting iets te verhogen en precariobelasting te 
heffen voor terrassen, zodat je als gemeente iets meer te besteden hebt. We waren een 
roepende in de woestijn. Nu de nood hoog is, kan dit ineens allemaal wel en worden 
onze inwoners met drastische verhogingen geconfronteerd. Jammer, de weg van de 
geleidelijkheid was wat SMW betreft een betere geweest. 

Nu de meicirculaire bekend is kunnen wat SMW betreft alle bezuinigingen in het Sociaal 
Domein van tafel. De verdere bezuinigingen die teruggedraaid kunnen worden zijn wat 
ons betreft : het uitvoeringsplan GVVP, personele regelingen, Dijkensport, 
Duurzaamheidsmedewerker, Milieueducatie, aanleg fietspad, onderwijshuisvesting en 
het bezuinigen op molen en zwembad. Het resterende bedrag van 140 k. mag worden 
toegevoegd aan de loonsom. 



Bij deze voorjaarsnota heeft SMW  een vijftal voorstellen. 

1) Een voorstel om op 1 – 1 – 2026 precariobelasting in te voeren en hiermee de 
ongelijkheid met de marktkooplieden ongedaan te maken. 

2) Voorstel om vanaf 2026 niet langer deel te nemen aan de Kersenparty en deze 
gelden door te sluizen naar het Alzheimer café in onze gemeente en als dat er in 
2026 nog steeds niet is, deze gelden beschikbaar te stellen aan het Alzheimer 
café in Druten. 

3) Voorstel om aan te sluiten bij de plannen van de buurgemeenten in Maas en Waal 
om een gravelbikeroute aan te leggen. Hier geld voor beschikbaar te stellen uit 
het Stimuleringsfonds recreatie en toerisme. ( pot van 131.000 ) Zo doen we ook 
nog iets terug voor de ontvangen toeristenbelasting. 

4) Voorstel om de verkeersveiligheid in de centrumplaats Beneden Leeuwen te 
verbeteren voor met name voetgangers en fietsers en dit op te nemen in het 
uitvoeringsprogramma van het Gemeentelijk Verkeers- en Vervoersplan. 

5) Voorstel om de afgekondigde bouwstop met onmiddellijke ingang op te heffen, 
uitgezonderd voor het dorp Beneden Leeuwen. De infrastructuur van dit dorp kan 
de buiten proportionele groei niet aan, dus eerst hier maar eens aan gaan 
werken. 

Het is bij het behandelen van een voorjaarsnota gebruikelijk om voorstellen te 
verwoorden in een motie. Jarenlange ervaring heeft ons echter geleerd dat met name 
coalitiepartijen slechts sporadisch openstaan voor ideeën die niet uit hun eigen 
koker komen. Vandaar dit  keer geen moties maar slechts voorstellen.   

Ondanks de financiële meevaller vinden wij dat binnen de organisatie steeds de 
focus moet liggen hoe zaken efficiënter kunnen. Moeten we wel keer op keer bureaus 
inhuren om wollige en deels gekopieerde onderzoeken uit te voeren ? Op welke 
manieren kunnen we kosten terugdringen zonder dat dit ten koste gaat van de 
kwaliteit van dienstverlening. Kunnen we bijvoorbeeld de openingstijden van het 
gemeentehuis inperken ? Kunnen we AI inzetten bij het maken van 
gespreksverslagen ? Wordt het geen tijd om op te gaan in een grotere gemeente ? 

Vanaf de deelname van onze partij aan deze gemeenteraad in  2014 geeft SMW met 
enige regelmaat aan, dat we de samenwerking in Maas en Waal moeten zoeken. Nu 
10 jaar later is dit idee eindelijk geland. We kunnen dus niet anders dan vaststellen, 
dat het in dit huis vaak erg lang duurt voor het “ bekende kwartje “ valt. Gelukkig heeft 
SMW een fractie met een lange adem en zullen we blijven komen met voorstellen om 
meer welzijn en leefbaarheid voor onze inwoners te bewerkstelligen. Vandaar de 
oproep om onze voorstellen ter harte te nemen en ze op te pakken. Laat het dit keer 
geen 10 jaar duren ! 

 


